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Dansk Told & Skatteforbund Side 1 (10)
Hjalmar Brantings Plads 8
Postboks 2507
2100 København Ø

Hovedbestyrelsesreferat

HB-referat nr.  12/2009 24. november 2009

Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 10. november 2009, kl. 10.00 - 16.45, i DTS-
Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, København Ø.

Dagsorden: 1.   Velkomst
2.   Godkendelse af referater 
3.   Finanslov 2010 
4.   SKATs nye struktur
5.   Skatteministeriets struktur
6.   Kvartalsmøde mellem forbundet og SAC
7.   Tillæg 2009
8.   Godtgørelse for transportudgifter
9.   Mødeplan for 2010
10. Indplacering af kommunalt ansatte
11. Grænsedragning
12. CO II
13. Multimedieskat
14. HSU-BIP
15. Økonomi
16. Forbundets udvalg
17. Evaluering af forbundets kongres
18. FTF´s kongres

Deltagere: Jørn Rise      Forbundsformand
Marianne S. Nielsen Næstformand
Hans Kurt Larsen Chefkredsen
Poul Stensbek Pedersen DTS Kreds I (Nordjylland)
Søren Jakobsen DTS Kreds I (Nordjylland)
Svend Erik Mikkelsen DTS Kreds II (Midtjylland)
Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds II (Midtjylland)
Kim Jensen DTS Kreds III (Syddanmark)
Tina Iversen DTS Kreds III (Syddanmark)
Lene Höilund Jensen DTS Kreds IV (Midt- og Sydsjælland)
Kim Theil Møllmann DTS Kreds IV (Midt- og Sydsjælland)
Jan Magnusson DTS Kreds V (Nordsjælland)
Henning Rasmussen DTS Kreds V (Nordsjælland)
Peter Hansen DTS Kreds VI (København)
Christian Balle Hansen DTS Kreds VI (København)
Jens Norlund DTS Kreds VII (Hovedcentret, Statens It m.v.)
Ulla Kær Andersen DTS Kreds VII (Hovedcentret, Statens It m.v.)
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Ole Pedersen Redaktør
Merete Keller Berdiin Faglig sekretær
Anette Albrechtsen Faglig sekretær
Jan Nørner Faglig sekretær
Connie Mortensen Faglig sekretær

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til det ordinære hoved-
bestyrelsesmøde.

Der var en særlig velkomst til Søren Jakobsen, DTS Kreds 1, som for
første gang deltog i et hovedbestyrelsesmøde som suppleant for Nini
Teisen, der havde meldt afbud på grund af ferie.

2.   Godkendelse af referater

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referaterne af de ordinære
hovedbestyrelsesmøder den 6. oktober 2009 og den 20. oktober 2009.

3.   Finanslov 2010

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en orientering om
forhandlingerne om finansloven for 2010 og forbundets forsøg på at
påvirke politikerne til at sikre flere ressourcer til SKAT.

Hovedbestyrelsen drøftede finanslovsforhandlingerne. Der er allerede
sendt positive signaler omkring den delaftale, der er indgået mellem
Dansk Folkeparti og regeringen, som bl.a. betyder tilførsel af 40 årsværk
til “Al Capone-indsats”, yderligere narkohunde samt en ekstra container-
scanner. Hovedbestyrelsen håber meget, at det samlede forlig om finans-
loven kommer til at indeholde yderligere positive signaler omkring
SKATs samlede ressourcesituation.

4.   SKATs nye struktur

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af de omflytninger, der sker
som en konsekvens af SKATs nye struktur.

Forbundet får løbende informationer fra SAC, når der iværksættes
omflytninger - og yder medlemmerne bistand i de konkrete sager, hvor
det er nødvendigt.

Forbundet kan bl.a. konstatere, at SKATs ønske om “sikker drift” ind i
mellem betyder, at medlemmer ikke kan få imødekommet ønsker om
forflyttelser.

Hovedbestyrelsen drøftede problematikkerne omkring forflyttelserne -
herunder bl.a. også SKATs ønske om at sikre “sikker drift”. Hoved-
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bestyrelsen drøftede også det forhold, at medarbejdere ved enheder, der
ikke skal reduceres, også kan komme ud for, at de skal forflyttes, fordi
medarbejdere fra andre enheder skal placeres på den lokalitet, hvor de er
i dag. Det er vigtigt, at tillidsrepræsentanter og medlemmer de pågælden-
de steder er klar over den problemstilling.

5.   Skatteministeriets struktur

Forbundsformand Jørn Rise redegjorde for den nye koncernstruktur, der
bliver etableret i Skatteministeriet den 1. januar 2010. Personaleorganisa-
tionerne var blevet orienteret om ændringerne af departementschef Peter
Loft på et møde den 3. november.

Den nye struktur, hvor departementschefen også er chef  for driftsorgani-
sationen, er en nyskabelse i skatteadministrationen.

Det er understreget, at SKATs regioner kører videre - her sker ingen
ændringer. 

Den nye direktion på otte medlemmer har inviteret personaleorganisatio-
nerne til at deltage i arbejdet med at sætte rammerne for den nye kon-
cernstruktur. Der etableres bl.a. en referencegruppe i den forbindelse.
Her skal man også se på samarbejdsformerne - bl.a. strukturen for arbej-
det i det nye hovedsamarbejdsudvalg - efter 1. januar 2010.

Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af Skatteministeriets nye
struktur og pegede i den forbindelse på en række forhold, der nu skal
afklares og defineres nærmere i den kommende proces. Det gælder bl.a.
spørgsmålet om, at forbundets organisationsaftale kan videreføres uæn-
dret i den kommende struktur. 

Hovedbestyrelsen drøftede også den kommende forhandlingsstruktur.
Forbundet ser gerne, at der som et supplement til den referencegruppe,
der nedsættes indtil 1. januar 2010, etableres en gruppe med repræsentan-
ter for lederne. Det forudsættes, at det nuværende Hovedsamarbejdsud-
valg i SKAT og HSU´s underudvalg fortsætter uændret indtil 1. januar
2010, og at der herefter etableres den nye samarbejdsorganisation, som
har en underliggende udvalgsstruktur i stil med den, der kendes i SKAT i
dag.

Forbundsformand Jørn Rise vil nu skriftligt sende forbundets synspunk-
ter omkring den nye samarbejdsstruktur, forhandlings- og aftalekompe-
tencer m.v. til den nye HR-direktør Birte Deleuran.

Hovedbestyrelsen vil i den kommende tid nøje følge med i, hvordan den
egentlige etablering af den nye fælles enhed vil ske.

Dansk Told & Skatteforbund håber, at den nye organisation vil betyde, at
der i højere grad bliver set i helheder i Skatteministeriet - at “driften” i
regionerne kommer i et bedre samspil med de centrale processer omkring
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lovgivning og ministerbetjening.

6.   Kvartalsmøde mellem forbundet og SAC

Forbundsformand Jørn Rise orienterede hovedbestyrelsen om det seneste
kvartalsmøde, der har været afholdt mellem SAC (Anders R. Andersen
og Hanne Gaard) og forbundet (Jørn Rise og Jan Nørner).

På mødet blev der drøftet en række konkrete sager, men også sager af
mere generel karakter.

Spørgsmålet om lønnen til ansatte, som bliver forflyttet til et nyt tjeneste-
sted, hvor der er et mindre stedtillæg, har været drøftet. Det er aftalt, at
de pågældende vil få et supplerende tillæg, så de bevarer deres nuværen-
de løn.

7.   Tillæg 2009

Hovedbestyrelsen drøftede status på forhandlingerne omkring tillæg. Der
er indtil nu indgået aftale - eller færdigforhandlet - ved Region Nordjyl-
land, Region Midtjylland, Region Nordsjælland, Region København og i
Hovedcentret, mens der fortsat forhandles i Region Syddanmark og i
Region Midt- og Sydsjælland.

Hovedbestyrelsen drøftede, om det fremover vil være mere hensigtsmæs-
sigt at forhandle tillæg med skattedirektørerne - og ikke som nu, hvor der
alene har været ført forhandlinger med regionsdirektørerne.

Det synes også som om, at det ressourceforbrug - både blandt lederne og
tillidsrepræsentanterne - som anvendes i forbindelse med tillægsforhand-
lingerne, kun dårligt står mål med de begrænsede midler, der denne gang
var afsat til tillægsforhandlingerne.

Hovedbestyrelsen besluttede, at disse elementer skal indgå i den
evaluering af Ny Løn, som nu skal ske i Dansk Told & Skattefor-
bunds lønpolitiske udvalg.

8.   Godtgørelse for transportudgifter

Spørgsmålet om godtgørelse for kørsel i egen bil i forbindelse med
arbejdet i SKAT skal drøftes på mødet i SKATs Hovedsamarbejdsudvalg
(HSU) den 12. november 2009.

Det er fortsat Dansk Told & Skatteforbunds klare opfattelse, at der skal
udbetales kørselsgodtgørelse til høj sats - uden andre restriktioner end de
generelle regler for udbetaling af skattefri kørselsgodtgørelse. SKAT bør
ganske enkelt følge Skatterådets satser for godtgørelsen. Det forslag, som
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SKAT har udarbejdet, er alt for bureaukratisk - og bliver det gennemført
kan forbundet ikke anbefale medlemmerne at benytte egen bil til kørsel i
forbindelse med arbejdet.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsat skal argumentere
for, at SKAT udbetaler kørselsgodtgørelse efter høj sats i forbindelse
med arbejdet. SKATs nuværende oplæg er utilfredsstillende og vil
skabe en negativ stemning blandt medarbejderne.

9.   Mødeplan for 2010

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet afholder følgende ordi-
nære møder i 2010:

18.-20. januar
2. februar
9. marts
12. april
11. maj
16.-17. juni
23. august
13. september
5. oktober
25. oktober
16. november
6.-7. december

Repræsentantskabsmødet i 2010 bliver afholdt den 26. og 27. okto-
ber i Middelfart.

10. Indplacering af kommunalt ansatte

Spørgsmålet om den lønmæssige indplacering af tidligere kommunalt
ansatte blev drøftet på kvartalsmødet med SAC (punkt 6). Her stod det
klart, at SAC og forbundet er uenige i sagen.

Spørgsmålet om videre skridt omkring indplaceringen er tidligere sendt
til CO II/SKAF-sekretariatet til vurdering. Forbundets vil derfor nu rykke
dem i sagen.

11. Grænsedragning

Spørgsmålet om videre skridt i de sager, hvor forbundet ikke er enig med
SKAT i den grænsedragning, der er sket mellem personaleorganisatio-
nerne, er også tidligere sendt til CO II/SKAF-sekretariatet til vurdering.
Forbundets vil derfor nu rykke dem i sagen.
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12. CO II

CO II afholder ekstraordinært repræsentantskabsmøde den 26. november
2009. Her skal vedtægterne for den nye centralorganisation CO10 -
Centralorganisationen af 2010 - behandles.

Forbundsformand Jørn Rise orienterede hovedbestyrelsen om det arbej-
de, der er foregået omkring etableringen af den nye centralorganisation.
Der bliver blandt andet foreslået, at de fem største organisationer -
herunder Dansk Told & Skatteforbund - har en fast plads i centralorgani-
sationens bestyrelse. 

I en overgangsperiode indtil 2010 vil den nye centralorganisation have to
næstformænd. CO II´s nuværende næstformand - Jørn Rise - forventes
derfor valgt som ny 2. næstformand i centralorganisationen.

13. Multimedieskat

Hovedbestyrelsen drøftede de retningslinier SKAT udsender omkring
administration af multimedieskatten.

Jørn Rise orienterede om, at SKAT pure havde afvist, at der kan udbeta-
les en kompensation til de medarbejdere i SKAT, der bliver omfattet af
de nye skatteregler. Forbundet er derfor henvist til at bringe spørgsmålet
om en kompensation op ved aftale- og overenskomstforhandlingerne i
2011.

Hovedbestyrelsen drøftede bl.a., om forbundet skal give en generel
anbefaling til medlemmerne omkring, hvordan de skal forholde sig i
relation til den kommende beskatning af multimedier til rådighed. Da
spørgsmålet, om man ønsker at blive omfattet af multimediebeskatnin-
gen, bygger på så individuelle forhold hos det enkelte medlem, ser
forbundet dog ikke nogen mulighed for at yde et generelt råd. 

Har medlemmer problemer i forbindelse med beskatningen, er man
naturligvis velkommen til at kontakte forbundets sekretariat - og forbun-
det vil så bringe problemerne videre til SAC og Hovedcentret. Medlem-
merne skal bl.a. være opmærksomme på, at man skal framelde sig multi-
mediebeskatningen, hvis man ikke ønsker at være omfattet.

14. HSU-BIP

Marianne Nielsen og Svend Erik Mikkelsen orienterede hovedbestyrel-
sen om det møde der havde været i Budgetudvalget under SKATs
Hovedsamarbejdsudvalg (HSU-BIP) den 2. november 2009. Her havde
budgetudvalget bl.a. drøftet afgangen fra SKAT samt lønbudgettet.

15. Økonomi
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Forbundsformand Jørn Rise orienterede hovedbestyrelsen om forskellige
økonomiske forhold.

Forbundet har modtaget en tilbagebetaling fra Forenede Gruppeliv på ca.
300.000 kr. Tilbagebetalingen skyldes, at det antal medlemmer, som er
omfattet af forbundets gruppelivsordning, var opgjort forkert.

Forenede Gruppeliv har varslet, at der vil ske en forhøjelse af den må-
nedlige præmie for ordningen på ca. 4 kr. pr. 1. januar 2010. Da ordnin-
gen skal hvile i sig selv, og der allerede ved udgangen af 2008 var et
mindre underskud, bør den præmie, der opkræves ved medlemmerne
også stige.

Hovedbestyrelsen besluttede, at medlemmernes betaling til ordnin-
gen i Forenede Gruppeliv stiger fra 140 til 145 kr. pr. måned med
virkning fra den 1. januar 2010.

Forbundet har modtaget tilbud fra TDC omkring etablering af ip-telefoni
i sekretariatet. Den investering, der er forbundet med etableringen, vil
være tjent hjem i form af sparede udgifter til telefoni i løbet af ca. 15
måneder.

Hovedbestyrelsen gav bemyndigelse til, at forbundet indgår kontrakt
med TDC omkring ip-telefoni m.m.

For frikøb af tillidsrepræsentanter har forbundet senest afregnet for 2006.
Der er indgået aftale med SKAT om afregningen for 2007 og 2008.

I forbindelse med aftalen med tidligere sekretariatsleder Erik Tindgard
Lauridsen om hans fratræden fra forbundets sekretariat, skulle Erik
Tindgard Lauridsen tilkøbes to ekstra pensionsalderår i tjenestemand-
spensionssystemet. Det har ikke været muligt for forbundet at overholde
aftalen på dette punkt, da Erik Tindgard Lauridsen - mod hvad der var
hans hensigt på tidpunktet for aftalens indgåelse - har genoptaget sin
tjeneste i SKAT.

Værdien af de to ekstra pensionsalderår på tidspunktet for Erik Tindgard
Lauridsens afgang er opgjort til 167.240, og Erik Tindgard Lauridsen har
accepteret, at dette beløb i stedet indbetales til hans pensionsordning i
PFA-Pension.

Hermed er forbundets aftale med Erik Tindgard Lauridsen opfyldt.

Hovedbestyrelsen godkendte den indgåede aftale.

Forbundet har nu - efter flere rykkere - modtaget en opgørelse fra SKAT
vedrørende indbetaling af bidrag til tjenestemandspensionen for de
medarbejdere i forbundets sekretariat, der har orlov fra en tjenestemands-
stilling i SKAT.
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Det er konstateret, at den tidligere sekretariatsleder ikke havde indarbej-
det dette pensionsbidrag i forbundets budgetter, og det vil derfor inde-
bære en ekstraordinær udgift for forbundet i 2009, hvor pensionsbidrage-
ne for 2006, 2007 og 2008 skal betales til SKAT.

Pensionsbidraget for 2009 vil først blive afregnet med SKAT i 2010.

Hovedbestyrelsen godkendte opgørelsen af pensionsbidrag og beslut-
tede, at det skal fremgå som en ekstraordinær udgift i regnskabet for
2009.

Forbundets regnskabsoversigt pr. 31. oktober 2009 viser et overskud på
1.511.000 kr. mod et budgetteret overskud på 2.646.000 kr. Afvigelserne
skyldes primært løn til sekretariatet samt periodisering af kontingent til
andre organisationer og udgifter til advokat i forbindelse med retssager,
som forbundet har ført for medlemmerne.

Et hovedbestyrelsesmedlem havde efterlyst en regnskabsinstruks for
forbundet samt retningslinier for aflønning af formand og næstformand. 

Der er ikke udarbejdet en egentlig regnskabsinstruks for forbundet. En
del forhold omkring de regnskabsmæssige dispositioner fremgår dog
direkte af forbundets vedtægter. Forbundsformandens og næstformands
aflønning fastlægges på de ordinære kongresser i forbindelse med vedta-
gelsen af budgettet for den kommende kongresperiode.

Der er udarbejdet en revisionsinstruks for forbundet, som hovedbestyrel-
sen vil modtage.

Forbundets sekretariat har afholdt møde med kredskassererne. Det var et
møde med en god og konstruktiv dialog, og det er aftalt med kredskas-
sererne, at der fremover afholdes møde med dem én gang om året i maj
måned.

16. Forbundets udvalg

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om, at forbundets
Arbejdsmiljøudvalg har haft et godt og konstruktivt møde med kontor-
chef Anette Olesen og kontorchef Peter Johnsen fra SKAT, og der er
aftalt et fremtidigt samarbejde mellem dem og udvalget.

Formand for Kompetenceudvalget Marianne Nielsen orienterede om, at
der kommer et udbud af stresskurser fra SKAT, hvor også tillidsrepræ-
sentanter får mulighed for at deltage.

Der er ved at blive udarbejdet en ny uddannelsesorganisation i SKAT - et
arbejde, der dog aktuelt ligger stille på grund af den nye koncernstruktur.
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Jørn Rise orienterede om, at forbundet har modtaget et tilbud fra en
ekstern konsulent om bistand i forbindelse med beslutningsfaser.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet ikke skal entrere med den
pågældende konsulent i relation til processer omkring beslutningsfaser.

Jørn Rise orienterede om, at de planer om udvidelse af ferieboligerne i
Saltum, der tidligere er besluttet af hovedbestyrelsen, er stødt ind i
problemer på grund af byggelinier i området. 

Forbundets Feriehusudvalg vil drøfte sagen nærmere inden eventuel ny
drøftelse i hovedbestyrelsen.

17. Evaluering af forbundets struktur

Forbundet vil først starte arbejdet med evaluering af den interne struktur
på hovedbestyrelsesmødet i januar.

18. FTF´s kongres

Forbundets hovedorganisation FTF afholder ordinær kongres den 18. og
19. november 2009. Fra Dansk Told & Skatteforbunds repræsentanter på
FTF-Kongressen er forbundsformand Jørn Rise, næstformand Marianne
Nielsen samt redaktør Ole Pedersen.

Jørn Rise Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 30. november 2009

Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Poul Stensbek Pedersen Nini Teisen

Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen Tina Iversen
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Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann

Jan Magnusson Henning Rasmussen

Peter Hansen Christian Balle Hansen

Jens Norlund Ulla Kær Andersen

Hans Kurt Larsen


